

FOR IMMEDIATE RELEASE

Canadian Crafts Federation Announces Shortlist Nominees for the 2023 Robert Jekyll Award for Leadership in Craft

Ottawa, ON – The Canadian Crafts Federation (CCF/FCMA) has announced the shortlist for the 2023 Robert Jekyll Award for Leadership in Craft. This prestigious award recognizes exceptional contributions to the Canadian craft community, and nominees have shown outstanding leadership and advocacy efforts that have made a significant impact on the sector.

The shortlisted nominees are Dr. Carol E. Mayer, Mr. Gilles Latour, and Dr. Jennifer Salahub. Each nominee brings a unique perspective and skill set to the craft community.

Dr. Carol E. Mayer is the founding president of the North-West Ceramics Foundation and a board member for 30 years. She has worked tirelessly advocating for public education in ceramic arts in Western Canada. She has established scholarships, awards, residencies, and endowments that have benefited ceramicists, collectors, museums, galleries, and the public.

Mr. Gilles Latour is a prominent leader in the Ontario and national craft sectors and has contributed to the Canadian craft community for over three decades. He has made a significant impact on the craft sector through governance, membership, fundraising, and advocacy and has significantly advanced the status of Canadian craft through community-building efforts. Mr. Latour has served in various leadership positions, including as President of Craft Ontario and the Canadian Crafts Federation.

Dr. Jennifer E. Salahub is an experienced Craft Historian and Professor Emerita. She has received numerous awards, scholarships, and fellowships for her research work and has curated exhibitions for museums and public galleries in Alberta. Dr. Salahub is an expert in contextualizing Craft history and analyzing forms and materials across various craft spectrums. She is a dedicated educator, craft historian, researcher, writer, craft collector, advocate, and long-time Alberta Craft Council board member.

The Robert Jekyll Award for Leadership in Craft is named after Robert Jekyll, the first president of CCF/FCMA. This award is made possible thanks to the generous and ongoing financial contributions by Mr. Jekyll, as well as the donors who support CCF/FCMA through Canada Helps.

“We are thrilled to recognize the outstanding contributions of these three nominees and eagerly await the announcement of the winner of this prestigious award in January,” said Jennifer Wicks, Executive Director of the Canadian Crafts Federation. “All have demonstrated unwavering leadership and tireless advocacy, profoundly influencing the Canadian craft community. We express our gratitude for their devotion and steadfastness to the sector.”

The winner of the 2023 Robert Jekyll Award for Leadership in Craft will be announced in January. For more information, visit the Canadian Crafts Federation website:

<https://canadiancraftsfederation.ca/2023-robert-jekyll-award-shortlist/>

About Canadian Crafts Federation (CCF/FCMA)

The Canadian Crafts Federation (CCF/FCMA) is a national arts service organization that represents provincial and territorial craft councils and affiliate organizations from across Canada to unite, enrich, empower and celebrate the professional contemporary craft sector through collaborative action, networking, and community development.

<https://canadiancraftsfederation.ca/>

Media Contact:

Name: Jennifer Wicks, Executive Director
Organization: Canadian Crafts Federation
Email: jennifer@canadiancraftsfederation.ca

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

La Fédération canadienne des métiers d'art dévoile la liste des finalistes pour le Prix Robert Jekyll pour le leadership en métiers d'art 2023

Ottawa (Ontario) – La Fédération canadienne des métiers d'art (FCMA/CCF) a annoncé aujourd'hui la liste des finalistes pour le Prix Robert Jekyll pour le leadership en métiers d'art 2023. Ce prix prestigieux souligne les contributions exceptionnelles au secteur des métiers d'art du Canada. Les personnes candidates ont fait preuve d'un leadership et d'efforts de représentation extraordinaires qui ont eu un impact majeur sur l'ensemble du milieu.

Les finalistes sont Mme Carol E. Mayer, M. Gilles Latour et Mme Jennifer Salahub. Chacune de ces personnes enrichit le secteur des métiers d'art par le biais de ses réflexions et compétences uniques.

En tant que présidente fondatrice de la North-West Ceramics Foundation et membre de son conseil d'administration depuis 30 ans, Mme Carol E. Mayer, docteure en anthropologie spécialisée en études muséales, a travaillé sans relâche en faveur de l'éducation publique en arts céramiques dans l'ouest du Canada. Elle a créé des bourses, des prix, des résidences artistiques et des fonds de dotation dont les céramistes, les spécialistes qui collectionnent l'art céramique, les musées, les galeries et le public ont pu profiter.

M. Gilles Latour est un leader reconnu qui a contribué au secteur des métiers d'art en Ontario et au Canada pendant plus de trois décennies. Il a eu un impact majeur sur ce secteur en dirigeant des associations, en recrutant des membres, en amassant des fonds et en défendant ses intérêts. Ses initiatives rassembleuses ont entraîné une évolution importante du statut des métiers d'art au Canada. Il a occupé divers postes de direction, notamment la présidence du Conseil des métiers d'art de l'Ontario et de la Fédération canadienne des métiers d'art.

Titulaire d'un doctorat en histoire du design, historienne des métiers d'art et professeure émérite, Mme Jennifer E. Salahub a reçu plusieurs prix et bourses pour ses travaux de recherche et a organisé des expositions pour des musées et des galeries publiques en Alberta. Elle est une experte de la mise en contexte de l'histoire des métiers d'art et de l'analyse des formes et des matériaux dans un vaste éventail de disciplines du secteur. Mme Salahub est aussi une enseignante dévouée, une chercheuse, une auteure, une collectionneuse de métiers d'art, une porte-parole et une membre de longue date du conseil d'administration de l'Alberta Craft Council.

Le Prix Robert Jekyll pour le leadership dans les métiers d'art a été nommé en l'honneur du premier président de la FCMA/CCF. Ce prix est rendu possible grâce aux contributions financières généreuses et continues de M. Jekyll, ainsi qu'aux dons des personnes qui soutiennent la FCMA/CCF par l'intermédiaire de CanaDon.

« Notre association est ravie de souligner les contributions exceptionnelles de ces trois finalistes, et nous avons très hâte de dévoiler en janvier le nom de la personne gagnante de ce prix prestigieux », a déclaré Jennifer Wicks, directrice générale de la Fédération canadienne des métiers d'art. « Les trois finalistes ont fait preuve d'un leadership et d'un engagement inébranlables qui ont profondément influencé le secteur des métiers d'art au Canada. Nous tenons à les remercier pour leur dévouement et leur détermination. »

La personne lauréate du Prix Robert Jekyll pour le leadership dans les métiers d'art sera annoncée en janvier. Pour obtenir de plus amples renseignements, veuillez consulter le site web de la Fédération canadienne des métiers d'art.

<https://canadiancraftsfederation.ca/fr/finalistes-du-prix-robert-jekyll-pour-le-leadership-dans-les-metiers-dart-2023/>

À propos de la Fédération canadienne des métiers d'art (FCMA/CCF)

La Fédération canadienne des métiers d'art (FCMA/CCF) est une fédération nationale d'organismes au service des arts, qui représente les conseils des métiers d'art des provinces et des territoires ainsi que les organismes affiliés partout au Canada. Sa mission est d'unir, d'enrichir, de valoriser et de célébrer le secteur des métiers d'art professionnels contemporains par l'action collaborative, le réseautage et le développement communautaire.

<https://canadiancraftsfederation.ca/fr/>

Contact média :

Nom : Jennifer Wicks, directrice générale
Organisme : Fédération canadienne des métiers d'arts
Courriel : jennifer@canadiancraftsfederation.ca